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ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA EXTRAORDINÀRIA CELEBRADA EL DIA DOS DE
DESEMBRE DE DOS MIL TRETZE

A la vila de Roses  (Girona), el 2 de desembre de  dos mil tretze

Quan són les 20:05 hores es reuneix a la  sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència
de la senyora Montse Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de  la  corporació, el ple de
l’Ajuntament a l’objecte de celebrar sessió extraordinària d’acord amb la convocatòria que
s’ha repartit.

Són presents en el moment de començar la sessió:
Sr. Carles Pàramo i Ponsetí Primer  tinent d'alcalde
Sr. Manel Escobar Yegua Segon tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Ripoll i Cayuela Tercer tinent d’alcalde
Sr. Ángel Tarrero González Quart tinent d’alcalde
Sr. Marc Danés i Zurdo Cinquè tinent d’alcalde
Sr. Josep Ma. Mas Blanch i Ponce Sisè tinent d’alcalde
Sra. Sílvia Useros i Moyano Setè tinent d’alcalde
Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez Regidor
Sra. Anna Jorquera i Navarro Regidora
Sr. Ambrosio Martínez i Olivares Regidor
Sr. Carlos López Expósito Regidor
Sr. Carles Ferrer Casademont Regidor
Sra. Imma Carrion Ferrer Regidora
Sr. Francisco Martínez Pérez Regidor
Sra. Francisca Guijarro Muñoz Regidora
Sr. David Beltran Blanco Regidor
Sra. Francisca Martin Mendoza Regidora
Sr. Francesc Giner i Ballesta Regidor
Sra. Ma. Àngels Arjona Crusellas Regidora

Són absents havent excusat la seva absència:
Sra. Magda Casamitjana Aguilà Regidora

També hi assisteixen:
Senyor Ernest Ruiz Garcia Interventor municipal de la corporació
Senyora Ma. Teresa Sánchez Luna Tècnica en Administració General

Actua de secretari Fco. Luis MUÑOZ CAMEO, secretari general de la corporació.

Un  cop  l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els  afers indicats i es
prenen  els acords que  es detallen.
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01.- APROVACIÓ DEL PRESSUPOST GENERAL DE L'AJUNTAMENT DE ROSES PER A
L'EXERCICI 2014

El senyor Manel Escobar, responsable de l’àrea de Serveis Econòmics, presenta la proposta
d’acord que és del tenor literal següent:

Identificació de l’expedient

Pressupost general de l’Ajuntament de Roses per a l’exercici 2014.

Antecedents

1) L’alcaldessa-presidenta ha format el Pressupost general de l’Ajuntament de Roses per a
l’exercici 2014. El pressupost general està format pels següents documents:

1. Memòria explicativa de l’alcaldia-presidència.

2. Pressupost de l’Ajuntament

a) Marc pressupostari
b) Estat de despeses del pressupost (classificació orgànica).
c) Estat de despeses del pressupost (classificació econòmica).
d) Estat d’ingressos del pressupost (classificació econòmica).
e) Estat de la consolidació
f) Bases d’execució del pressupost
g) Pla d’inversions
h) Programa d’inversió plurianual

3. Programes anuals d’actuació, inversió i finançament de les societats municipals

a) Programa anual d’actuació, inversió i finançament de la societat municipal
Serveis Municipals de Roses, SA (ROSERSA).

b) Programa anual d’actuació, inversió i finançament de la societat municipal Port
de Roses, SA.

c) Programa anual d’actuació, inversió i finançament de la societat municipal
Promoció i desenvolupament de Roses, SL (PRODER).

4. Informe d’Intervenció sobre l’aprovació del pressupost i sobre el compliment dels
objectius de la llei 2/20012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i
sostenibilitat financera.

5.   Annexes

1) Estat de previsió de moviments i situació del deute.
2) Plantilla de personal.
3) Relació de llocs de treball.
4) Estat de liquidació del pressupost de l’exercici actual.
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5) Liquidació del Pressupost de l’exercici anterior.

2) Els pressupostos de les societats municipals que l’integren els han aprovat prèviament els
òrgans competents, d’acord amb els seus estatuts.

3) Dictamen favorable de la Comissió Informativa de data 25 de novembre de 2013.

Fonaments de dret

1) Llei 2/2012, de 27 d’abril, d’estabilitat pressupostària i sostenibilitat financera (LEPSF).

2) Articles 54 i 162 a 171 del RDL 2/2004, de 5 de març pel que s’aprova el text refós de la
Llei reguladora de les hisendes locals (LRHL).

3) Articles 18 a 23 i 115 a 118 del Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, de
desenvolupament del capítol primer, del títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre,
reguladora de les hisendes locals, en matèria de pressupostos (RP).

A proposta de l’alcaldessa-presidenta el Ple de la Corporació adopta el següent

ACORD:

1. Aprovar inicialment el Pressupost general per a l’exercici 2014, el qual, resumit per
capítols i per a cadascun dels corresponents organismes i empreses que l’integren, és el
següent:

Pressupost de despeses Ajuntament
Serveis

municipals de
Roses, SA

Port de
Roses, SA

Promoció i
desenvolupament

de Roses, SL

I Personal 10.357.300,00 1.198.320,00 610.000,00 565.000,00
II Béns i serveis corrents 14.370.828,00 883.580,00 715.000,00 372.000,00
III Despeses financeres 175.000,00 500,00 30.000,00 1.000,00
IV Transferències corrents 3.951.872,00 0,00 0,00 0,00
 Despeses corrents 28.855.000,00 2.082.400,00 1.355.000,00 938.000,00

VI Inversions 2.125.000,00 58.800,00 50.500,00 42.500,00
VII Transferències de capital 0,00 0,00 0,00 0,00
 Despeses de capital 2.125.000,00 58.800,00 50.500,00 42.500,00
 Despeses no financeres 30.980.000,00 2.141.200,00 1.405.500,00 980.500,00

VIII Actius financers 0,00 92.800,00 5.206,00 66.337,00
IX Passius financers 2.320.000,00 0,00 285.294,00 0,00
 Operacions financeres 2.320.000,00 92.800,00 290.500,00 66.337,00

 TOTAL DESPESES 33.300.000,00 2.234.000,00 1.696.000,00 1.046.837,00
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Pressupost d'ingressos Ajuntament
Serveis

municipals de
Roses, SA

Port de
Roses, SA

Promoció i
desenvolupament

de Roses, SL

I Impostos directes 17.353.900,00 0,00 0,00 0,00
II Impostos indirectes 330.000,00 0,00 0,00 0,00
III Taxes i altres ingressos 9.516.294,00 0,00 1.695.000,00 836.500,00
IV Transferències corrents 4.832.806,00 2.224.000,00 0,00 210.337,00
V Ingressos patrimonials 527.000,00 10.000,00 1.000,00 0,00
 Ingressos corrents 32.560.000,00 2.234.000,00 1.696.000,00 1.046.837,00

VI Alienació inversions 0,00 0,00 0,00 0,00
VII Transferències de capital 217.000,00 0,00 0,00 0,00
 Ingressos de capital 217.000,00 0,00 0,00 0,00
 Ingressos no financeres 32.777.000,00 2.234.000,00 1.696.000,00 1.046.837,00

VIII Actius financers 0,00 0,00 0,00 0,00
IX Passius financers 523.000,00 0,00 0,00 0,00
 Operacions financeres 523.000,00 0,00 0,00 0,00

 TOTAL INGRESSOS 33.300.000,00 2.234.000,00 1.696.000,00 1.046.837,00

D’acord amb l’article 166 1.c) de la LRHL, en termes homogenis i harmonitzats amb
l’estructura pressupostària de l’Ajuntament, l’import total consolidat, un cop eliminades les
operacions internes és de 35.747.421,00 €.

2. Aprovar les bases d’execució del pressupost general per a l’exercici 2014, que figuren
com a part integrant d’aquest expedient.

3. Fer pública la convocatòria per a l’any 2014 per a la concessió de subvencions en règim
de concurrència competitiva que figuren com a annex a les bases d’execució del pressupost,
formada pels següents programes:

a) Subvencions a entitats i associacions que realitzin activitats en matèria de Festes,
Cultura i joventut per 31.000 €

b) Subvencions a entitats que realitzin o organitzin activitats en matèria esportiva per
16.000 €

c) Ajuts  pels  esportistes  individuals  de  Roses  que  participin  en  competicions
esportives oficials  per 11.500 €

d) Subvencions per a entitats esportives que promocionin les categories inferiors i
participin en competicions esportives federades per 90.000 €

e) Subvencions per la rehabilitació i millora estètica de l’aspecte exterior dels immobles
del casc antic i del nucli de la vila de Roses (Roses posa’t guapa) per 50.000 €

f) Altres subvencions extraordinàries per a activitats esportives, socials, culturals i
turístiques d’interès municipal per 15.000 €
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4. Aprovar els encàrrecs de gestió per a l’exercici 2014 dels serveis gestionats de forma
directa, a través de les societats municipals Serveis Municipals de Roses, SA (ROSERSA),
Port de Roses, SA, i Promoció i desenvolupament de Roses, SL, que figuren incloses en el
pressupost de cada societat.

5. Exposar al públic el present expedient per un termini de 15 dies hàbils a partir del de la
publicació de l’acord d’aprovació inicial al BOPG, per tal que els interessats puguin
examinar-lo i presentar les reclamacions establertes en l’article 170.2 de la LRHL. En  cas
de que no es presentin reclamacions durant aquest termini s’entendrà aprovat definitivament
el pressupost sense necessitat de posterior acord plenari. En cas contrari, el Ple disposarà
d’un mes per a resoldre-les.”*

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT

Sr. Manel Escobar.- Fa la següent explicació.

Explica que a la presentació del pressupost de l’any 2014, el primer aspecte que cal
destacar és que aquest pressupost per l’exercici 2014 compleix les tres regles fiscals
establertes per la Llei d’Estabilitat Pressupostària i Sostenibilitat Financera. Els tres objectius
són : Estabilitat, Sostenibilitat i no incrementar despesa financera. Estem per sobre del
dèficit zero, per sota de l’endeutament del 75% d’ingressos corrents i puntualitza que la taxa
de creixement de despesa no financera no s’ha incrementat d’un any a l’altre en un 1,50%.

Dit això, el pressupost de l’Ajuntament de Roses consolidat del 2014 és de 35.745.421 €. La
variació entre el 2013 i 2014 és d’un 3,08% menys que l’any anterior. El pressupost de
l’Ajuntament de Roses pròpiament dit per a aquest 2014 puja 33.300.000 €, cosa que
significa una disminució del 2% respecte l’any anterior. En conjunt, els ingressos tributaris
formats pels impostos i taxes municipals disminuiran un 0,46 % fruit bàsicament de la
voluntat política de congelació tributària, la reducció de l’IBI i de la plusvàlua establerta a
l’aprovació de les ordenances fiscals 2014 que ja varen aprovar en el seu dia.

Dels 33.300.000 €, diu que d’impostos indirectes tenen 17.353.000 €, l’ICIO són 330.000 €,
que es correspon a la previsió que ja tenien. De taxes i altres ingressos 9. 516.294€, de
transferències corrents per participacions  de l’Estat tenen 4.832.000 €, d’ingressos
patrimonials tenen 527.000 € i d’aquí forma part el que serien els interessos i les
concessions administratives.

Les transferències de capital són 217.000 € que es correspon a una subvenció de la
Diputació prevista per finançar part de les inversions i de passius financers per 523.000 €, el
que fa un total de 33.300.000 €.

Aquest possible crèdit de 523.000 € l’han previst en el pressupost, però no és segur que
l’hagin de demanar, segons com vagi el tancament de l’exercici.

El total d’ingressos corrents puja a un total de 32.560.000 € que és un 0,71% més que el
pressupost del 2013. En canvi, els ingressos de capital –transferències- es redueixen en un
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66,62% fonamentalment a causa de les restriccions pressupostàries de la Generalitat de
Catalunya.

Atenent el caràcter afectat d’aquests ingressos, aquesta disminució limitarà la xifra
d’inversions a realitzar.

Així per al finançament de les inversions projectades es destinen 217.000 € a l’apartat
d’ingressos de capital, com una possible subvenció  que els vindrà de la Diputació de Girona
i 523.000 € en forma d’ingressos financers com a possible crèdit, conjuntament amb una
part dels recursos corrents de 1.385.000 €.

S’ha de dir, com es va fer l’any anterior, que en la mesura que sigui possible, es destinarà el
romanent de tresoreria per despeses generals obtingut a la liquidació del pressupost 2013 a
reduir l’endeutament net, considerant a aquests efectes inclosa l’operació d’endeutament
prevista en el pressupost. Per aquest any 2014 comptaran amb 32.665.000 € d’ingressos
corrents i  28.855.000 € de d’ingressos corrents, el que fa un estalvi brut de 3.705.000 €,
amb uns passius financers que vol dir que el que amortitzaran durant aquest any serà de
2.320.000 €, el que fa un estalvi net d’1.385.000 €. Aquest 1.385.000 €, com han comentat
abans es destinarà a finançar part de les inversions.

De la diferència entre el 2013 i el 2014, ha de dir que aquest any 2014, el tant per cent
d’estalvi net sobre els ingressos corrents és un 4,25%, és a dir un 4,54% més que l’any
anterior. En aquest context els ingressos corrents financen les despeses corrents, les
despeses financeres i una gran part de l’inversió prevista com han comentat.

L’estalvi net s’està consolidant sobre el 4% anual, millorant enguany unes dècimes sobre
l’any 2013, cosa que permet un important autofinançament de les inversions, la reducció de
la dependència financera i unes menors despeses per interessos i amortització del deute.

En el pressupost de despeses, cal esmentar les despeses de personal de 10.355.000 €, que
és un 31,10 % del total. De béns i serveis corrents 14.370.000 €, que és un 43%. De
despeses financeres tenim 175.000 €, que és una abaixada important entre el 2013 i 2014,
un 0,53% de les despeses.

Les transferències corrents són de 3.951.000 € que és un 11,87% del pressupost de
despeses. En el capítol d’inversions 2.125.000 € i de passius financers 2.320.000 €, que
completen el total de 33.300.000 €.

El que fa la despesa corrent, assoleixen un import de 28.855.000 €, que és un 0.45% inferior
al 2013.

Subratlla la important reducció de les despeses financeres a causa del menor nivell
d’endeutament existent, ja que al llarg de la legislatura no s’ha concertat cap nova operació
de crèdit i de la reducció prevista del tipus d’interès.

Cal dir que de l’exercici 2011, 2012, 2013 i 2014 no han demanat cap operació de crèdit.
Com han comentat, les inversions pujaran a 2.125.000 € que quedaran finançades al
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1.385.000 € de l’estalvi net d’aquest pressupost. 217.000 € d’una subvenció que vindrà de la
Diputació de Girona i 523.000 € d’un possible crèdit.

Les despeses de capital en el tema d’inversions pugen a 2.125.000 €, que és un 26,72%
menys que l’any anterior, a causa de les limitacions comentades anteriorment.

D’acord amb el pla d’inversions, aquestes despeses es destinaran fonamentalment a
projectes de la millora urbana i les infraestructures i serveis públics. Igualment el pressupost
acompanya el programa d’inversió plurianual 2014-2016 amb una inversió prevista de 7,7
milions d’euros.

Finalment, a l’apartat de les despeses financeres hi ha una amortització de crèdits per import
de 2.320.000 €. Com han comentat abans, presenta un increment  del 14,62% en relació al
2013, d’acord amb el programa temporal de les operacions de crèdit actualment vigents.
Com es pot comprovar, l’estat  de deute no començarà a disminuir significativament fins
l’any 2017. En la distribució de la  despesa, per àrees gestores, la part principal d’aquesta
despesa, el 47,14% es dedica a mantenir la qualitat urbana, que és tot el que té relació amb
urbanisme, serveis públics i medi ambient. Segueixen a continuació els serveis personals:
cultura, ensenyament i benestar social, esport i festes amb un 18,21%, seguretat ciutadana
amb un 7,74%, turisme i promoció econòmica amb un 3,04% i els serveis generals amb un
23,86%.

En el tema dels pressupostos de les societats municipals, tant a Port de Roses, com
Rosersa com a Proder no hi ha gaire variació d’un any respecte a l’altre.

L’import dels pressupostos de les societats municipals es dedica a la gestió dels diferents
serveis que tenen encomanats fins a la data, d’acord amb els seus respectius objectes
socials i els encàrrecs de gestió realitzats.

L’import conjunt d’aquests pressupostos puja a 4.976.837 €, que és un 8,34% inferior a l’any
anterior.

El pressupost de Rosersa puja a 2.234.000 €, un 14,25% menys que l’exercici anterior a
causa de la previsió finalment exercitada pel mateix Ajuntament d’adquirir una finca
destinada a la seu social i magatzem

El pressupost de la societat municipal Port de Roses puja a 1.696.000 € amb una variació de
menys 2,85% respecte l’any anterior.

El pressupost de PRODER, de la Societat Municipal de Promoció i Desenvolupament de
Roses puja a 1.046.836 € amb un decrement del 3,02% respecte l’any 2013.

La conclusió amb aquest informe d’Alcaldia diu que el pressupost que es presenta per a la
seva aprovació compleix els criteris d’estabilitat i morositat establerts pel Govern de l’Estat
reduint els ratis d’endeutament, cosa que lligada a la gestió econòmica dels darrers anys li
permet disposar d’una bona solvència econòmica, fer inversió sense recórrer a un nou
endeutament i sense incrementar la pressió fiscal, atendre les necessitats econòmiques i
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socials de les persones i prestar els serveis públics amb uns nivells més que correctes de
quantitat i qualitat.

Per simplificar una mica i no entrar més en detalls de números, diu que per aquest
pressupost 2014 els punts forts són l’aprovació d’un pressupost molt optimista i com a base
principal tenim l’abaixada dels impostos, s’augmenten els serveis a les persones i es manté
la seva activitat inversora.

La base del pressupost de l’Ajuntament de Roses són les ordenances que ja varen aprovar
de l’any 2014 amb l’abaixada important de l’IBI. Recorda als presents el tipus de gravamen
del 0,68 al 0,625 %. La plusvàlua experimenta una abaixada aproximada d’un 25% i la
congelació de les principals taxes.

Amb un plurianual de 7,7 milions d’euros els anys 2014-2016, que és molt realista, amb
unes aportacions a subvencions d’associacions esportives socioculturals i ajuts a les
famílies per la compra de llibres d’1.036.000 €. Segueix explicant que aquest pressupost
desprèn optimisme i seguretat, perquè qualsevol empresa que treballa per l’Ajuntament de
Roses o presta els seus serveis, sap que amb una mitjana de trenta o quaranta dies cobrarà
la seva factura.

Tornen a recordar que l’any 2011, 2012 i 2013 i possible 2014, l’Ajuntament de Roses no ha
demanat cap crèdit per finançar les seves inversions. L’any 2013 teníem un nivell
d’endeutament per sota del 75% que era d’un 67,93 previst, però com que no vàrem
demanar el milió d’euros de crèdit que estava previst, possiblement tancarem sobre el 62,5
% i  el 2014 la previsió serà del 55,24 %.

És un pressupost optimista i responsable. No es deixa de prestar cap servei. Es paguen les
factures a trenta o quaranta dies i amb una base principal d’abaixada d’impostos.

Cal tenir en compte que l’any 2011, 2012 i 2013 s’han amortitzat uns 6,5 milions d’euros
aproximadament, tot i que no creu que arribem als 7 milions, més 3 milions d’IBI que
aproximadament han deixat d’ingressar o que els rosincs han deixat de pagar, sense
demanar cap crèdit.

Considera que totes aquestes dades són per tenir-les molt en compte respecte als últims
pressupostos presentats.

El regidor ponent conclou que aquesta seria una primera presentació i explicació del marc
pressupostari 2014 d’aquest Ajuntament.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sr. Francisco Martinez.- Fa la següent intervenció que es reprodueix literalment:

Avui es vol aprovar el pressupost de l’any 2014, i és encara un pressupost, malauradament,
de temps de crisis.
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Són en temps de crisis en què nosaltres creiem fermament que les persones haurien de ser
la prioritat. I la veritat és que de la lectura del pressupost no es dedueix aquesta prioritat.

És un pressupost també amb falta de projectes nous i clarament amb falta d’idees noves.

Diu que és veritat, que tal com ja vàrem dir en el ple de pressupostos de l’any passat, hi ha
pressupostats els projectes que el govern de Magda Casamitjana va posar en marxa:
Estació nàutica; conveni confraria de Pescadors; Terra de Pas; Pla de Lectura; Sons del
Món; Cinema a la Ciutadella; ajuntament del carrer de Davant; Club de les Badies més
Maques del Món; Pla de barris; Casals de discapacitats; Creuers, etc… i alguna altra que
em deixo a propòsit.

Aquest pressupost comença amb una disminució d’un 2% menys respecte al de l’any
anterior. Recordem que ja en el ple de les ordenances fiscals vàrem denunciar que  es
pujaven  els impostos i taxes als que menys  tenen i s’abaixaven els impostos al que més
poder adquisitiu té. Fruit d’aquesta rebaixa resulta  aquest 2% menys de pressupost, són
uns 680.00 € de menys.

A la pàgina 5 del pressupost, cal destacar un increment d’un 17,82% en Turisme i Promoció
Econòmica respecte l’any anterior, això suposaria en euros un increment de 132.100€, per
una voluntat municipal de potenciar la promoció turística del municipi com a motor de la
reactivació econòmica.

Comprovades aquestes partides, les de Turisme i Promoció econòmica, resulta que la
partida de turisme té 1.060€ menys respecte de l’any anterior i quant a Promoció Econòmica
la partida d’aquest any és de 86.960€ més respecte l’any anterior. Això vol dir, que segons el
que diu aquesta pàgina 5, encara falten 47.000€ que no he sabut trobar en partides
específiques per potenciar el turisme i la promoció econòmica.

Bé, d’aquest increment, hi ha 20.000€ per fer estudis i treballs tècnics de Turisme, és a dir,
el que es coneix  per un CM1. 10.000€ més per a l'Estació Nàutica a canvi de 10.000€
menys per despeses diverses de Turisme, per tant, quedem igual.

És a dir, un simple petit estudi per potenciar el Turisme, tot i que tampoc ens han sabut
explicar quina mena d’estudi o treball tècnic es realitzarà i per fer què.

Quant a Promoció Econòmica hi ha un increment de 50.000€ per retribucions laborals
temporals, 10.000€ més per la fira de la Rosa, una rosa que surt caríssima i que, de
moment, no ha demostrat la seva vàlua, 14.000€ per cursos de formació i un petit increment
de 5.600€ de despeses diverses.

A tot això li diuen vostès “pla de potenciació turística del municipi”. Si això és voluntat
municipal, em fico les mans al cap quan no n’hi ha aquesta voluntat. Sembla més, entre el
personal temporal i les despeses diverses, la propaganda de qualsevol discoteca de platja
repartint “flyers” entre els turistes a l’estiu.
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També ens preocupa una rebaixa de 26.500€ en la partida de joventut, de la que no s’han
donat explicacions, i la desaparició de la festa andalusa que sembla que aquesta partida si
l’han inclòs a festes i al menys no es perd.

Quant a Benestar Social, sembla a primera vista que hi ha una puja de 40.000€ però que
realment és una puja fictícia. Si és veritat que es puja en 15.000€ entre el centre de
distribució d’aliments i els àpats a domicili, però es treuen 10.000€ per prestacions
d’urgència social. La resta de l'increment és per sous del personal de l’Ajuntament. Per tant,
tornen a retallar en un àrea bàsica avui en dia com la de benestar Social.

He dit al començament que em deixava un projecte del govern de Magda Casamitjana a
propòsit, saben vostès que gairebé en cada ple pregunto quan obriran casa l’Anita o ja
últimament el per què no la volen obrir, vist aquest pressupost no em queda cap dubte la
seva intenció de no obrir-la.

No hi ha una sola partida en tot el pressupost destinada a aquest edifici, per tant hauré de
continuar preguntant en cada ple el perquè no volen obrir-la. No tenir la voluntat d’obrir casa
l’Anita és una decisió estrictament política.

Quant al pla d’inversions, en principi molt semblant al de l’any passat i poc realista,
demanaríem un pla d’inversions mes real. Hi ha coses curioses com l’aire condicionat de la
Ciutadella que ha pujat de 30.000 a 100.000€ d’aquest any a l’any que ve.

Desapareix l’aparcament de Cala Jóncols i la Ordenació de la Platja dels Palangres, així
com l’enllumenat dels carrers Miró, Parmènides que era una adequació a la normativa de
seguretat. Ens alegrem que desaparegui el brollador.

Per altra banda, desconec si està fet i acabat el projecte de restauració del Glacis Baluard
Sant Andreu, ja que hi ha una partida destinada per l’any que ve.

Hi ha dues coses que ens preocupen d’aquest pla d’inversions:
Una és, la rotonda de la Cuana, que vàrem aprovar el projecte en un ple de no fa molt i per
la que no ni ha partida destinada en els propers 3 anys. Per tant, cap intenció de fer-la de
moment.

I l’altre és la retirada de 600.000€  per la reurbanització del Mas Oliva prevista per als anys
2015 i 2016 en el pressupost de l’any passat i la inclusió o el traspàs d’aquests diners cap a
una partida nova destinada a l’enllumenat públic del mas Mates per valor de 550.000 €. Els
altres 50.000 € que resten s’han quedat en una simple reposició d’espais públics  en el Mas
Oliva. No crec que això agradi molt als ciutadans que viuen al Mas Oliva.

Per últim en el pressupost de la societat municipal del Port de Roses existeix una partida
encara per a un Gerent i un altre per a un adjunt a gerència per un total d’uns 70.000€.
M’agradaria saber el motiu d’aquestes partides. Sapiguem que l’any passat es va treure el
Gerent.
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Per tots aquests motius el vot del nostre grup municipal serà en contra d’aquests
pressupostos.”

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE

Sr. Francesc Giner.- Fa la següent intervenció.

“Des de Gent del Poble-AM, un cop revisats els pressupostos presentats durant els darrers
sis anys, altra vegada veuen que primer estan d’acord amb el govern actual, en la recerca
d’una política d’austeritat en despeses i amb la voluntat ferma de reduir l’endeutament a
l’Ajuntament de Roses per sota del 75% dels seus ingressos.

De fet, sembla que els pressupostos es limitin a complir les exigències administratives,
estabilitat, sostenibilitat més la despesa no financera, sense aportar res interessant. Tot i
això, entenent que els ingressos principals de l’Ajuntament, impostos i taxes pràcticament no
baixen, bàsicament veuen que no es realitza cap tipus d’aposta clara per la reactivació
econòmica local. No hi ha cap aportació interessant i necessària per la creació de llocs de
treball. No es preveu cap acció rellevant en inversió a Benestar Social, només la distribució
d’aliments local.

És veritat que s’ha augmentat la partida en 40.000 €, però tot i així estan lluny del que es va
invertir el 2010 i el 2012 amb prop de 690.000 € aleshores, en front dels 659.100 € per al
2014.

Els temps actuals demanen invertir més en accions socials i en ajudes a la gent
necessitada. No es pot invertir menys ara que fa quatre anys. En turisme i promoció
econòmica veuen que si bé la partida ha augmentat fins els 900.000 € troben del tot
insuficient i ridícul que Roses inverteixi en aquest apartat un 2,7 % del seu pressupost. Una
població eminentment turística com Roses, entenen que hauria d’invertir molt més en
turisme i que aquesta regidoria tingués prioritat.

A banda de les actuacions derivades del Pla de Barris no es realitza cap inversió de
rellevància. Al mateix temps i un cop valorat el pla d’inversions plurianual 2014-2016 no es
manifesta cap tipus de planificació justificada de rellevància. Es pregunta si el projecte del
brollador desapareix.

No es preveu cap import destinat al Montserrat Vayreda, quina és la situació i si no hi haurà
cap inversió municipal. Pregunta què es pensa fer amb Ca l’Anita.

Al mateix temps manifesta la preocupació del seu Grup Municipal, ja que les associacions
socials, culturals, esportives, educatives, empresarials i solidàries, les quals estan realitzant
uns treballs espectaculars al municipi, veuen congelades o disminuides les seves
aportacions anuals, quedant any rere any més perjudicat el teixit associatiu local.

Parlant de les empreses municipals, en relació al Port de Roses, pregunta quin és l’estat
previst per a la societat Port de Roses i per a la seva gestió.
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En definitiva, veuen en aquests pressupostos que no hi ha cap tipus d’aportació ni
estructural ni conceptual que estigui acord amb una programació de model de vila a anys
vista. Segueixen  sense un projecte clar de futur. Segueixen copiant i enganxant el
pressupost anterior. Al mateix temps no hi ha les aportacions necessàries per solucionar les
urgències immediates que la ciutadania precisa. En el context actual de crisi econòmica, tant
Benestar Social com els llocs de treball es troben directíssimament afectats.

És per tot això que el nostre grup, Gent del Poble-AM votarà en contra d’aquests
pressupostos.

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDIA

Alcaldessa.- Fa ús de la paraula per respondre ella mateixa les intervencions dels dos
membres de l’oposició. En primer lloc, recorda que els varen dir que si tenien algun dubte o
algun problema tenien una setmana per posar-se en contacte amb l’Equip de Govern. Diu
que no ho han fet i creu que això ha fet que hagin dit coses –suposa per desconeixement-
que no són ni certes ni ajustades al que és aquest pressupost.

Quan es fan pressupostos en inversions que passen de milions i milionades que saben que
són irreals, són pressupostos fantasmes i quan s’ajusten –que ara és el que toca-
augmentant la partida de Benestar Social, amb una partida d’urgència social que està més
que prevista, aquest any no l’acabaran.

Quan ajusten i abaixen els impostos de la gent, per exemple l’IBI, i quan resulta que aquest
Ajuntament està destinant una partida de més 1.000.000 € a les associacions, li agradaria
que li diguessin si algun ajuntament dels voltants o de la comarca és capaç de destinar una
partida d’aquesta quantitat. Fa aquesta apreciació, perquè li sembla que és desconeixement
del què està passant en els ajuntaments del costat, del temps i el context de crisi en què
estem i de l’exemple que representa aquest ajuntament quan està pagant a tots els
proveidors i ha estat dos anys sense demanar ni “un duro” d’inversió.

No fan volar coloms, no fan projectes de 600.000 € quan després no hi ha projecte com el
del mas Oliva i no el poden executar. Aclareix que estan posant diners allà on saben que
podran gastar-los, on saben que l’any que ve podran licitar obra. Estan estalviant de la
despesa corrent dels vilatans de Roses, més de 1.800.000 € per poder fer inversions, tot
esperant que aquesta llei de l’Estat, flexibilitzi que ens puguem gastar els romanents, perquè
recorda que tampoc els poden tocar ni gastar.

No té sentit pressupostar allò que no ens podrem gastar. Estan destinant més diners a
promoció i a turisme, però no sap com explicar-ho. Amb la promoció que fa l’oficina de
turisme, per anar a fer més campanyes publicitàries no els fa falta més i si haguessin
preguntat, haguessin vist la partida de serveis que té En Josep Ma. Mas Blanch que la
dedica a posar el nostre poble en unes condicions més que òptimes, perquè el nostre poble
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sigui un referent. Tot el que fem com a Ajuntament va destinat a la gent o a què el nostre
poble sigui un referent en turisme. Neteja, jardineria, manteniment i obra pública, tot va
destinat al turisme i si Roses és un exemple -i els pot assegurar que sí- és perquè els
esforços de l’Ajuntament van destinats a tenir un poble de molta qualitat.

El senyor Francisco Martinez ha preguntat si hi havia estudis en treballs públics que no
s’han sabut explicar, però l’alcaldessa diu que les mans al cap, se les posa ella, perquè
tenien una setmana i es van oferir a dir-los que vinguessin i els ho haguessin explicat.

Quant a la voluntat d’obrir Ca l’Anita, la resposta li donen sempre, però suposa que la
resposta que li donen no agrada. Han hagut d’arreglar la part d’abaix, s’ha hagut de fer un
projecte, s’ha de fer per poder fer les exposicions amb el consell de participació estem
parlant de com podem optimitzar i obrir Ca l’Anita.

L’enllumenat del Miró i de Parmènides ja està licitat i a l’última modificació de crèdit varen dir
que s’havia doblat la partida, n’eliminaven una i això ja està començat en el pressupost del
2013.

El  projecte del Baluard de Sant Andreu ja està fet i aprovat. Ho hem fet en aquest ple.
L’alcaldessa repeteix que li sap greu, perquè hi ha moltes coses que podien haver resolt
abans d'arribar en aquest pressupost. Entén que s'ha de fer un vot en contra, perquè s’ha de
fer, però creu que aquest Ajuntament està presentant els millors pressupostos, recaptat
menys diners, ajustant totes les partides i tenint en compte a la gent. Posa l’exemple dels
llibres i també posa l’exemple de l’escola Montserrat Vayreda, on l’ajuntament ha fet tot el
que havia de fer quant a la urbanització i, si cal, ajudarà al trasllat de mobles i no cal posar-
hi diners.

L’alcaldessa li recorda que a l’Altem, per exemple no hi havia cap diner i el 2014, 18.000 €.
A Càrites el 2011, hi havia 4.000 € i el 2014, 10.000 €. Per als Tramuntanets el 2011 no hi
havia partida, el 2014, 20.000 €, perquè fan el casal.

Pregunta als grups de l’oposició si s’ho han mirat bé. Creu que no poden dir que no s’aporta
res interessant quan són un ajuntament que compleix i que poden presentar uns
pressupostos en què tenen en compte a la gent.

Pensa que si precisament a Promoció Econòmica han apujat el pressupost per fer els cursos
és perquè s’ha de mirar quins cursos s’han projectat, si han tingut resposta per part de la
gent, no els val presentar cursos que després resulta que queden deserts. Per tant, del què
s’ha fet, s’ha augmentat força la partida, però és perquè aquest Ajuntament, com que sap
que no vindran subvencions, el que farà serà pagar el curs a l’escola d’Hostaleria. Com que
estan en un poble turístic, és el curs que dóna més resultat en inserció laboral. Pregunta als
presents si això no és procurar.

Segueix explicant que continuaran amb tots els cursos que han tingut plens: els
d’informàtica, francés, etc. Pregunta als presents si això no és millorar, perquè l’alcaldessa
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entén que sí. Evidentment, entén que tots aquells que vinguin per una subvenció del SOC
també els tiraran endavant.

L’Ajuntament s’ha ajustat al que pensen que és la  realitat del nostre poble. Per tant,
consideren que són els millors pressupostos. Els més optimistes, perquè en el dia d’avui són
realistes i podran tirar tot el que han projectat avui endavant.

SEGONA INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL SOCIALISTA

Sr. Francisco Martinez.- Respon a l’alcaldessa que no cal enfadar-se i dóna pas al seu
segon torn de paraula.

El regidor socialista creu que sempre fan servir el mateix discurs, que es paga a tots els
proveïdors. Aquest Ajuntament sempre ha pagat tots els proveïdors,  ho ha fet sempre, no
és d’ara, abans també. Sempre ha tingut un temps per pagar els proveïdors dels millors de
tots els municipis.

Ha sentit que han destinat 1.000.000 € en subvencions a les associacions i que altres pobles
això no ho fan, a la qual cosa el senyor Martinez respon que altres pobles no tenen els
mateixos ingressos que tenim nosaltres. Puntualitza que nosaltres tenim molts ingressos i
per això poden donar tot això a les associacions. Aquest discurs és el que fan servir sempre.
El principal problema d’aquest pressupost és que no hi ha un projecte de futur d’aquest
poble, no hi ha idees i projectes que digui cap on va el municipi de Roses.

Si dir que un projecte de futur és tenir les rotondes maques i que això és el que potenciarà el
turisme, doncs ja no sap de què més parlar.

En uns pressupostos, considera que cal fer projectes de futur que portin cap a algun lloc el
municipi de Roses.  Per exemple, tot el que es va organitzar a l’anterior Equip de Govern
amb els creuers i després de tot el que ha passat a la part africana, han tingut un temps per
haver aprofitat tot això que s’ha perdut, perquè s’ha parlat moltes vegades que arribarien no
sap quants de creuers i finalment tenim el que tenim. Més que res troba a faltar un projecte
de futur que digui cap on va el municipi de Roses.

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE GENT DEL POBLE-AM

Sr. Francesc Giner.- Considera que dedicar un 2,73% a Promoció i Turisme és poc. Diu que
hi ha la neteja, la jardineria, el manteniment i que tot això s’ha de sumar, però tot i així
inverteixen un 2,73% del pressupost total en un poble com Roses i entenen que s’hi hauria
d’invertir força més.

En temes de Benestar Social el 2010 només es va invertir 681.000 € i el 2012, 689.000 €.
Actualment estem en 659.000 €. Les xifres ho diuen.



620

També estan parlant de Ca l’Anita que s’està arreglant la part de baix, però pregunta què
passa amb la resta de Ca l’anita. El Grup Municipal de Gent del Poble explica que voten en
contra, perquè les necessitats socials veuen que haurien de merèixer més atenció i la
creació d’aquests cursos estan molt bé, però no són suficient.

RESPOSTA DEL REGIDOR PONENT

Sr. Manel Escobar.- Respon les intervencions dels grups municipals de l’oposició.

Respon que a altres pobles, amb les mateixes condicions que el nostre, perquè no tots els
pobles tenen els mateixos ingressos ni estan tan ben administrats com el nostre. Això també
s’ha de tenir en compte i deixar-ho clar. Diu que sempre s’ha pagat la factura d’un proveïdor,
però una cosa és pagar-ho  a noranta dies i l’altra cosa pagar-ho a trenta dies.

Diu que és diferent que parlem de tres anys abans. Si parlem d’ara o de fa quatre anys, la
cosa ha canviat una mica.

Com bé ha dit l’alcaldessa hi ha 1.000.000 € de subvencions a entitats culturals, esportives,
lúdiques... Creu que també haurien de mirar els municipis del voltant, a veure què aporten
les seves entitats, com les subvencionen, si realment hi ha una partida única i exclusivament
per pagar ajuts a les famílies, per als llibres... Considera que això també ho hauríen de tenir
en compte.

No tot han de ser crítiques. Les rotondes s’han de tenir ben maques, perquè també han de
ser una referència quan algú entra al poble. No pensa que hagin de ser lletges, perquè quan
més maques siguin més qualitat tindrà el nostre municipi i no tan sols toca l’Àrea de
Promoció Econòmica i Turisme, sinó que també han de comptar amb l’Àrea de Cultura que
també forma part de la promoció del nostre municipi. El capítol de Cultura, també l’hauríem
de tenir en compta.

A banda d’això, com a més important de tot, hi ha el sostre de la despesa. No poden
incrementar el sostre de la despesa. Ja porten dos anys, en els pressupostos dels anys
2013 i 2014 amb aquesta normativa que els ve de l’Estat, perquè no poden gastar més del
que teòricament ens diuen, segons aquesta mateixa normativa.

Com molt bé ha dit l’alcaldessa, tant de bo poguessin destinar el romanent de tresoreria a
finançar part de les nostres inversions. No ho poden fer, els romanents de tresoreria els
poden destinar únicament a cancel·lar deute que van amortitzant. Des del 2011 s’han
amortitzat 6.600.000 €, tot i que han deixat d’ingressar o els rosincs han deixat de pagar 3
milions d’euros d’IBI i, tot, això sense demanar crèdits.

Hi ha un capítol d’inversions important, han presentat un pressupost plurianual, han
presentat “El Roses treballa” i els proveïdors cobren a trenta dies. Tot això forma part de tot
el que és el pressupost de l’Equip de Govern.
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INTERVENCIÓ DE L’ALCALDIA

Alcaldessa.- Per acabar, després de l’explicació del regidor que té més coneixement del
tema, l’alcaldessa respon al senyor Francesc Giner que a l’Àrea de Benestar Social abans
comptaven amb els diners que venien del Consell Comarcal i ara no compten amb això. Per
això hi ha una variació d’uns 30.000 € aproximadament i puja la despesa, perquè hi ha el
Centre de Distribució d’Aliments amb 10.000 € destinats a menjar.

Del control de les ajudes es desprèn que l’any passat ja es va apujar tant l’ajuda
quantificada en 900 € per persona fins als 1.200 €, com la partida destinada a urgències
socials. Per això deia que, segurament, aquest any no l’acabarien i també perquè el control
ha fet que poguessin arribar a més persones. Aquesta era una feina important a fer en el
departament de Benestar Social.

En tot cas entenen que arriben a tots aquells que els ho demanen i els ho posen en
coneixement. Per sort també compten amb associacions que els posen en coneixement que
hi ha gent necessitada.

Pel que fa a projectes, s’adreça al senyor Francisco Martinez per explicar-li que hi havia
projectes que quan va començar l’actual Equip de Govern ja van dir que si aquest Govern es
distingia per alguna cosa era perquè el que estava ben fet i era bo per a Roses, nosaltres no
ho desmuntaríem.

L’alcaldessa explica que varen entendre que els creuers eren una cosa bona, però es van
trobar amb un conveni sense signar. Van haver de començar, que vol dir fer un equip, signar
un conveni i posar-se d’acord les cambres de comerç, l’Ajuntament de Palamós i Ports de la
Generalitat. No hi havia res, van haver de començar, crear una marca i amb només tres
anys seran el port que ha tingut una major projecció.

Passaran de cinc arribades a dinou aquest any 2014. Per tant, considera que s’ha treballat
molt i pot dir el mateix amb “Terra de Pas” i amb altres coses que es van endegar, però que
es van trobar que potser només tenien el nom i el que s’havia de fer era la feina.

Esperen, a través de “Terra de Pas” tenir un projecte turístic importantíssim amb el
programa INTERREG, perquè precisament només és a Europa que estan arribant diners i
subvencions i per això estan treballant des fa dos anys.

Pensa i repeteix que és un bon pressupost, que en tot cas no fa pagar més al que menys
tenen, perquè quan s’abaixa l’IBI, s’abaixa L’IBI per a tothom. S’abaixa l’IBI per als jubilats,
que tenen la seva casa en propietat, que els ha costat moltíssim de pagar i amb uns IBIS
altíssims. A ells també els fan un favor abaixant l’IBI, perquè l’IBI s’abaixa linealment i
s’abaixa per a tothom. Entén que és un bon pressupost i demana que es passi a votació.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:
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Vots a favor: Dotze (12) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Mas Blanch,
Sílvia Useros, Juan M. Fernández, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar,
Àngel Tarrero, Carlos López i Montse Mindan.

Vots en contra: Vuit (8) Carles Ferrer, Imma Carrion, Francisco Martinez, Francisca Guijarro,
David Beltran, Francisca Martin, Francesc Giner i Ma. Àngels Arjona.

Abstencions: Cap (0) .
En veure el resultat de les votacions, l’alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

02.- APROVACIÓ DE LA PLANTILLA DEL PERSONAL MUNICIPAL PER A L’ANY 2014

La senyora Montse Mindan, alcaldessa presidenta presenta la proposta d’acord que és del
tenor literal següent:

Identificació del document

Aprovació de la plantilla del personal municipal per a l’any 2014

Antecedents

1. El Departament de Recursos Humans de l’Ajuntament de Roses ha elaborat la plantilla
del personal de la Corporació de l’any 2014, en compliment del que disposa l’article
283.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la llei
municipal i de règim local de Catalunya i els articles 25 i 28.1 del Decret 214/1990, de
30 de juliol, pel qual s'aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals i
d’acord amb la Relació de Llocs de Treball elaborada per al 2014.

2. S’amortitzen 3 places del personal laboral, pels motius que s’indiquen a continuació:

a) La plaça d’oficial de primera de la Brigada d’Obres i Serveis (grup AP): Per la
provisió mitjançant concurs com a encarregat de la Brigada del Patrimoni
Cultural.

b) La plaça de peó de la Brigada d'Obres i Serveis (grup AP): Per provisió
mitjançant concurs com a encarregat de la Brigada d’Obres i Serveis.

c) La plaça de subaltern de l'Àrea d'Esports (grup AP): Per jubilació de la
persona que l’ocupava.

3. Es canvia el grup de classificació del lloc de treball de personal eventual d’assessor del
Gabinet d’Alcaldia, que passa del grup C2 al grup A2.

4. El secretari general de la Corporació ha emès un informe favorable al respecte, de data
18 de novembre de 2013.



623

5. La Comissió Informativa del dia 25 de novembre de 2013 ha emès un dictamen
favorable al respecte.

Fonaments de Dret

És d'aplicació a l’acord d’aprovació de plantilla la següent legislació:

Primer. Articles 8 a 12  de la Llei 7/2007, de 12 d’abril de l’estatut bàsic de l’empleat públic.
Segon. Articles 22.2.i), 89 i 90 de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases del

règim local.
Tercer. Articles 282 i 283 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril pel qual s’aprova el test

refós de la Llei  de règim local de Catalunya.
Quart. Article 28 del Decret legislatiu 1/1997, de 31 d'octubre, pel qual s'aprova la refosa

en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en
matèria de funció pública.

Cinquè. Articles 25 al 35 i 54.a) del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s'aprova el
reglament del personal al servei de les entitats locals.

Sisè. Articles 126, 127, 129.3.a), 129.3.b), 154.1, 154.2, 167, 172, 176.2 i 177 del Reial
decret 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el text refós de les disposicions
legals vigents en matèria de règim local.

Setè. Article 168.1c del Reial decret legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el
text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals.

Vuitè. Article 3 del Decret 66/1999, de 9 de març, d'accés a la funció pública de les
persones amb discapacitat i dels equips de valoració multiprofessional.

Novè. Reial decret 861/1986, de 25 d'abril, pel qual s'estableix el règim de les retribucions
dels funcionaris de l'Administració Local.

A proposta de l’alcaldessa presidenta, Montserrat Mindan Cortada, s’adopta el següent

Acord

1. Aprovar, amb caràcter inicial, la plantilla del personal al servei de la corporació de l’any
2014, que comprèn totes les places reservades al funcionariat de carrera, al personal
eventual i al personal laboral, que figura en el pressupost i que consta en l'annex I.

2. Exposar l’expedient al públic, durant el termini de quinze dies a comptar des del dia
següent al de publicació del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província,
durant els quals els interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el
Ple. La plantilla es considerarà definitivament aprovada si durant l’esmentat termini no
s’han presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del termini d’un mes per a
resoldre-les.

3. Publicar la plantilla íntegra del personal municipal, un cop aprovada definitivament, al
tauler  d’edictes de la Corporació, en el Butlletí Oficial de la Província de Girona i en el
Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya.
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4. Trametre còpies certificades de la plantilla a l’Administració General de l'Estat i al
Departament de Governació i Administracions Públiques de la Generalitat de Catalunya,
en el termini de trenta dies des de la seva aprovació.

5. Comunicar l’adopció de l’acord corresponent al Departament d’Intervenció de la
Corporació i al cap de Recursos Humans per al seu coneixement i efectes.= Exp.
4809/2013.

Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Dotze (12) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Mas Blanch,
Sílvia Useros, Juan M. Fernández, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar,
Àngel Tarrero, Carlos López  i Montse Mindan.

Vots en contra: Cap (0).

Abstencions: Vuit (8) Carles Ferrer, Imma Carrion, Francisco Martinez, Francisca Guijarro,
David Beltran, Francisca Martin, Francesc Giner i Ma. Àngels Arjona

En veure el resultat de les votacions, l’alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

03.- APROVACIÓ DE LA RELACIÓ DE LLOCS DE TREBALL DEL PERSONAL
MUNICIPAL DE L’ANY 2014

La senyora Montse Mindan, alcaldessa presidenta presenta la proposta d’acord que és del
tenor literal següent:

Identificació del document

Aprovació de la relació de llocs de treball del personal municipal de l’any 2014

Antecedents

1. El Departament de Recursos Humans ha elaborat la proposta de la relació de llocs de
treball del personal de la Corporació de l’any 2014, en compliment del que disposa
l'article 283.2 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de
la Llei municipal de règim local de Catalunya i l’article 29 del Decret 214/1990, de 30 de
juliol, pel qual s'aprova el reglament del personal al servei de les entitats locals.

2. La Mesa General de Negociació conjunta del personal funcionari i laboral de
l’Ajuntament de Roses es reuneix amb data 14 de novembre de 2013 per negociar la
relació de llocs de treball del personal municipal de l’any 2014, prèviament tramesa per
correu electrònic als sindicats CCOO i UGT.
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3. El secretari general de la Corporació ha emès un informe favorable al respecte, de data
18 de novembre de 2013.

4. La Comissió Informativa del dia 25 de novembre de 2013 ha emès un dictamen favorable
al respecte.

Fonament de Dret

És d'aplicació  a l’acord d’aprovació de la relació de llocs de treball la següent legislació:

Primer Els articles 31, 37 i 74 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’estatut bàsic de
l’empleat públic.

Segon L’article 22.2.i) de la llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases del règim local.
Tercer Els articles 29 a 35 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el

Reglament del Personal al Servei de les Entitats Locals.
Quart L’article 52.2.j) del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text

refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya.
Cinquè Els articles 29 a 33 del Decret legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre, pel qual

s’aprova la refosa en un text únic dels preceptes de determinats textos legals
vigents a Catalunya en matèria de funció pública.

Sisè L’article 169 del Reial decret 2/2004, de 5 de març, pel qual s’aprova el text refós
de la llei reguladora de les hisendes locals.

Setè Els articles 2, 7 i 8 del Decret 66/1999, de 9 de març, d'accés a la funció pública
de les persones amb discapacitat i dels equips de valoració multiprofessional.

Vuitè El títol VII del Reial decret legislatiu 781/1986, de 18 d'abril, pel qual s'aprova el
text refós de les disposicions legals vigents en matèria de règim local.

D’acord amb la legislació precedent, la relació de llocs de treball és l’expressió ordenada del
conjunt de llocs de treball que pertanyen a una entitat local, compren tots  els llocs de treball
existents en l'entitat, tant de personal funcionari, com eventual i laboral.

L’Administració de l’Estat encara no ha dictat les normes d’acord amb les quals han de
confeccionar-se les relacions de llocs de treball, la descripció de llocs de treball tipus i les
condicions necessàries per a crear-los a l’Administració Local, raó per la qual ens hem de
remetre a la legislació autonòmica que fa una regulació completa de la relació de llocs de
treball, articles 29 a 32 del Reglament de personal al servei de les entitats locals, i
especialment a l’article 29 del Decret legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre pel qual s’aprova la
refosa en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en
matèria de funció pública.

A través de les relacions de llocs de treball s’assignaran les funcions, atribucions i comeses
que hagi de desenvolupar el personal que ocupi els respectius llocs de treball, determinant-
se, en el cas de personal funcionari, l’escala, la subescala, la classe i la categoria a què hagi
de pertànyer la persona que ocupi cada lloc de treball, i per al personal laboral la categoria
professional.
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La proposta de relació s’ajustarà a criteris de racionalitat, economia i eficàcia, i caldrà
aportar la documentació següent per justificar aquests criteris:

Estudi justificatiu de l’estructura administrativa o el seu organigrama funcional.
Definició de cada lloc o grup de llocs de treball atenent, en tot cas, als criteris de titulació,
especialització, responsabilitat, comandament, esforç, dificultat, dedicació, incompatibilitat,
perillositat i penositat.
En el cas dels llocs reservats a funcionaris de carrera, es requerirà l’anàlisi prèvia i la
descripció de cada lloc de treball i la seva posterior classificació, a efectes de determinar un
dels trenta nivells que quantifiquen el complement de destí assignat, i si s’escau, el
complement l'específic.

La relació de llocs de treball és pública i ha d'incloure tots els llocs de funcionaris/àries,
laborals i eventuals existents en l'Administració de la Generalitat. El contingut de les
relacions de llocs de treball ha de ser almenys el següent:

La denominació i les característiques essencials dels llocs.
Els requisits essencials per a ocupar-los.
El complement de destinació i, si s'escau, l'específic, si són llocs de personal funcionarial.
El grup, la categoria professional i el règim jurídic aplicable per als llocs de caràcter laboral.
La forma de provisió dels llocs i, per als casos determinats per l'article 50, els sistemes
d'accés.
Els requisits que ha de complir el funcionariat d'altres administracions per a poder accedir
als llocs de treball mitjançant la corresponent convocatòria de provisió.

El complement específic està regulat als articles 169 i 170 del Reglament de personal al
servei de les entitats locals. Aquest complement està destinat a retribuir les condicions
particulars d’alguns llocs de treball atenent l’especial dificultat tècnica, el grau de dedicació,
la responsabilitat, la incompatibilitat, la perillositat o la penositat.

En la relació de llocs de treball de l’any 2014, ha variat el complement de destí i l’específic
en diferents llocs de treball respecte a l’establert en la relació de l’any 2013. Aquestes
variacions obeeixen a raons d’homogeneïtzació singulars i excepcionals que resulten
imprescindibles pel contingut d’aquests llocs de treball en relació amb el d’altres llocs
d’idèntiques característiques:

Al lloc de treball de tècnic/a dinamitzador/a d’activitats de Cultura i Festes (personal
funcionari) se li ha augmentat el complement específic per perllongació de la jornada de 37h
i 30 minuts a 40 hores setmanals, com a conseqüència de l’assumpció de les funcions dels
Departaments de Cultura i Festes a partir de l’1 d’abril de 2013 per baixa voluntària del
tècnic d’activitats de Cultura.

Als llocs de treball d’auxiliars administratius/ves d’Esports i Joventut (personal funcionari),
se’ls hi ha equiparat el complement específic amb el de la resta d’auxiliars administratius,
atès que deixen de fer la jornada amb torn partit.
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Als llocs de treball d’enginyer de llicències ambientals, tècnic de via pública i tècnic de
conservació d’equipaments i edificis (personal funcionari), se’ls hi ha augmentat el
complement específic, per ampliació de funcions per assumpció del càrrec de cap de l’Àrea
d’Infraestructures i Serveis públics el primer, i per acumulació de les funcions més
operatives de l’àrea els altres dos, amb motiu de la declaració en situació de serveis
especials del cap de l’àrea, a partir de l’1 de maig de 2013 i mentre es mantingui aquesta
situació.

Als llocs de treball de treballadors i educadors socials (personal funcionari), se’ls hi ha
augmentat el complement específic, que passa de 695,00 euros a 821,63 euros per
equiparació amb la resta de treballadors del departament que tenen el mateix nivell i
categoria.

El lloc de treball d’assessor del Gabinet d’Alcaldia (personal eventual) passa a ser grup A2
amb un complement de destí 22 i un complement específic de 1162,69 euros.

L’establiment o la modificació del complement específic exigeix, amb caràcter previ, que la
Corporació efectuï una valoració del lloc de treball atenent les circumstàncies expressades a
la normativa esmentada.

No s’acompanya a la relació de llocs la pertinent valoració dels mateixos, encara que és
obligatòria.

Es continua amb el procés de funcionarització que en el seu dia va iniciar l’Ajuntament per
reclassificar els llocs de treball de personal laboral amb la condició de fix, que per raons
d’eficàcia, d’organització i de gestió, en aquesta relació s’especifiquen els llocs de treball
que s’han de funcionaritzar, quedant per ara fora del procés exclusivament els llocs
enquadrats en la categoria assimilada a agrupació professional.

És d’aplicació al procés de funcionarització la normativa següent:

Articles 23.2 i 103.3 de la Constitució espanyola que estableixen que la selecció del personal
al servei de les administracions públiques ha de quedar sotmès, amb caràcter general, a un
règim estatutari, definit en primer lloc per la Llei, i de forma complementària pel reglament.
La disposició transitòria segona de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’estatut bàsic de
l’empleat públic.
La Llei de bases de règim local estableix en el seu article 92.2 que són funcions públiques i
que el seu compliment està reservat a funcionaris les que impliquen l’exercici de l’autoritat,
la dels cossos d’habilitació nacional i els que en general es reserven als funcionaris per a
una major garantia de l’objectivitat, la imparcialitat i la independència en l’exercici de la
funció. En igual sentit s’expressa l’article 33.1 del Reglament de personal al servei de les
entitats locals.
La Llei de bases de règim local, tot i les modificacions patides, no contempla el procés de
funcionarització, per la qual cosa d’acord amb el principi d’equivalència entre el règim
estatutari del funcionariat autonòmic i el local, i com així manté una important corrent
doctrinal, seria d’aplicació el règim previst en les disposicions transitòries 10a, 12a i 13a del
TRFPC.
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Per determinar quins llocs de treball corresponen ser ocupats per funcionaris i per tant poder
ser objecte de la seva reclassificació com llocs de treball de vincle estatutari, i seguint el
criteri establert a la STC 37/2002, que el personal laboral local no pot exercir funcions que
impliquin una necessària objectivitat, imparcialitat i independència. Així mateix, en virtut del
que estableixen els articles 92.2 de la LBRL i 33 del RPSEL, ja esmentats, i l’article 30 del
TRFPC, que resultaria d’aplicació a l’empara del principi d’equivalència, la doctrina té
declarat que els llocs de treball de les corporacions locals (catalanes), han de ser proveïts
per personal funcionari, sense perjudici de les excepcions pel personal laboral previstes a
l’article 30 del text refós.
D’acord amb la normativa i jurisprudència esmentada en els apartats precedents, la doctrina
ha definit la funcionarització com un procediment selectiu restringit, dirigit al personal laboral
fix que ocupa un lloc de treball que ha estat reclassificat com a funcionari, i que té com a
finalitat adaptar el vincle laboral del treballador a una nova situació, passant a funcionari.

La participació en el procés de funcionarització és, pels treballadors dels llocs afectats per la
funcionarització, lliure i voluntari, de tal manera que els treballadors que no vulguin participar
a la convocatòria, o no resultin aprovats en la mateixa, romandran en els seus llocs de
treball, continuant amb el seu vincle laboral.

D’acord amb la normativa exposada, la proposta de relació de llocs de treball serà objecte
de consulta o negociació amb els representants dels funcionaris i del personal laboral,
havent d’introduir les modificacions que es pactin abans de sotmetre la relació al Ple perquè
l'aprovi. Aquest tràmit s'ha realitzat el dia 14 de novembre de 2013, tal i com consta a l'acta
de la Mesa General de Negociació conjunta que forma part de l'expedient.

El Ple de la Corporació ha d’aprovar la plantilla anualment, en la mateixa sessió en què
aprova el pressupost, juntament amb la relació de llocs de treball.

Són documents que han d’integrar el pressupost: Un exemplar de la plantilla amb les
retribucions del personal corresponent i la relació de llocs de treball, i en mèrits del que
estableix l’article 169  del text refós de la Llei d’hisendes locals s’exposaran al públic per
termini de 15 dies mitjançant anunci en el BOP per tal que els interessats examinin
l’expedient i puguin presentar les reclamacions i al·legacions que considerin convenients. La
plantilla i la relació es considerarà definitivament aprovada si durant l’esmentat termini no
s’haguessin presentat cap reclamació, en cas contrari el Ple disposarà del termini d’un mes
per resoldre-les.

Un cop aprovades s’han de publicar íntegrament en el termini de 30 dies al BOP i al DOGC i
s’ha de trametre a la vegada còpies a l’Administració de l’Estat i al Departament de
Governació de la Generalitat.

La plantilla i la relació de llocs de treball es poden modificar durant l'any de vigència del
pressupost, amb posterioritat a la seva aprovació, per crear nous serveis o per fer-ne una
ampliació, una supressió o una millora que no es puguin ajornar fins a l'exercici següent;
també es pot modificar per criteris d'organització administrativa interna. Quan la despesa de
la modificació per ampliació no es pugui compensar amb la despesa de la modificació per
reducció, o per la disponibilitat de consignacions destinades a llocs de treball vacants que no
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es pretenguin proveir durant l'exercici, per modificar la plantilla caldrà que s'aprovi
l'expedient de modificació de crèdits del pressupost.

A proposta de l’alcaldessa presidenta, Montserrat Mindan Cortada, s’adopta el següent

Acord

1. Aprovar, amb caràcter inicial, la relació de llocs de treball de l’Ajuntament de Roses de
l’any 2014, que comprèn els llocs de treball reservats al personal funcionari, laboral i
eventual de la corporació, que figura en el pressupost i que consta en l'annex I.

2. Exposar l’expedient al públic, durant el termini de quinze dies a comptar des del dia
següent al de publicació del corresponent anunci en el Butlletí Oficial de la Província,
durant els quals els interessats podran examinar-ho i presentar reclamacions davant el
Ple. La relació de llocs de treball es considerarà definitivament aprovada si durant
l’esmentat termini no s’han presentat reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà del
termini d’un mes per a resoldre-les.

3. Publicar l’esmentada relació, un cop aprovada definitivament, al tauler d'anuncis de la
Corporació, en el Butlletí Oficial de la Província i en el Diari Oficial de la Generalitat de
Catalunya.

4. Trametre còpies certificades de la relació de llocs de treball a l’Administració de l'Estat i
al Departament de Governació i Administracions Públiques de la Generalitat de
Catalunya, en el termini de trenta dies des de la seva aprovació definitiva.

5. Notificar l’adopció de l’acord corresponent a les organitzacions sindicals CCOO i UGT i
comunicar-ho al Departament d’Intervenció de la corporació i al Departament de
Recursos Humans per al seu coneixement i efectes.= Exp. 4808/2013.

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDIA

Alcaldessa.- Diu que com ja van explicar en la relació de llocs de treball, tenen una
impossibilitat que els marca la Llei de pressupostos de l’Estat de cobrir places de jubilats i
d’altres.

Explica que aquesta relació de llocs de treball es va exposar a la mesa de negociació i que
es va aprovar per majoria excepte el col·lectiu de la Policia Local, perquè no estaven d’acord
en les hores de treball que continuen dedicant amb aquella modificació del seu horari.

 Tot seguit es passa a votació i se n’extreu el següent resultat:

Vots a favor: Dotze (12) Carles Pàramo, Sílvia Ripoll, Marc Danés, Josep Ma. Mas Blanch,
Sílvia Useros, Juan M. Fernández, Anna Jorquera, Ambrosio Martinez, Manel Escobar,
Àngel Tarrero, Carlos López  i Montse Mindan.
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Vots en contra: Cap (0).

Abstencions: Vuit (8) Carles Ferrer, Imma Carrion, Francisco Martinez, Francisca Guijarro,
David Beltran, Francisca Martin, Francesc Giner i Ma. Àngels Arjona

En veure el resultat de les votacions, l’alcaldia presidència declara aprovada la proposta tal
com ha estat redactada i s’eleva a acord plenari.

Com que no hi ha cap més assumpte a tractar, l’alcaldessa aixeca la sessió a les 20:53
hores, de la qual cosa en dono fe.

L’alcaldessa presidenta El secretari general

Montse Mindan i Cortada Fco. Luís Muñoz Cameo


